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個人簡介： 

麥庭峰現任香港英基南島中學中文科主任，王曦霞與廖素玲則為香港英皇佐治

五世學校中文科老師，三人於國際學校任教中文科已有超過十年的經驗。除教

學以外，三位老師曾與英國劍橋大學出版社合作，推出了一系列的 IGCSE 的中

文官方教材。2021 年 6 月則推出了最新的 IB 中文教材《跨越》，由三聯出版社

所出版。麥庭峰、王曦霞為英國劍橋大學的教師培訓員，三人同為 IB DP 閱卷

員。 

 

工作坊主題：「如何有效地銜接 IGCSE 與 IB 中文 B 的課程？」(How to bridge the 

IB DP Chinese B curriculum with IGCSE Chinese? ) 

工作坊摘要： 

是次工作坊主要針對開辦 IB DP中文語言 B的學校老師，目的是解答如何有效

銜接 IGCSE與 DP的中文(B)課程。不少學生到了 DP後覺得中文科不容易，而老

師對於怎樣處理這個適應期也感到相當頭疼。 

工作坊旨在解答老師在這方面的疑問。工作坊一開始會精闢分析 IGCSE和 IB 

DP的不同，並會就這些不同的地方提出了很多可行的辦法。除了由三位老師精

講以外，工作坊還會以小組討論、遊戲等方式讓老師積極參與，希望老師在工

作坊完結後有所收穫及啟發。 

 

For teachers in international schools which offer IB DP Chinese B, it is always a 

challenge for them to prepare students for this vigorous and challenging programme. 

Students who just start the IB DP Chinese B will find the course not easy, even they 

have done IGCSE Chinese. How to deal with this challenge is the main goal of this 

workshop. By first looking at the differences between the different curricula in IGCSE 

and IB DP Chinese, the three speakers will offer some insights on how to deal with 

these differences and better prepare students for IB DP Chinese. There will also be 



group discussions and quizzes to engage the audience, and hopefully delegates will 

gain new insights from this workshop and apply what they have learned in their 

schools. 


